
Referat af Bro Divisions divisionsrådsmøde

Onsdag den 20/04 2022
Egebjerghytten, tørvelong 22,5771 stenstrup

Til Bro Divisions rådsmedlemmer

Deltagere:

Thurø, Pionererne, Magleby, Taasinge, Christiansminde, Niels Juel Sø, Rudkøbing, Incaspejderne,

Dagsorden jf. Det Danske Spejderkorps’ vedtægter § 64

1. Valg af dirigent og referent

Dirigent: Alberte W. Pedersen

Referent: Birgitta Riis

Mødet er rettidigt indkaldt, og alle forslag er indkommet til tiden.

2. Fremlæggelse af divisionsledelsens beretning

Simon fremlægger beretningen. Se vedhæftede.

3. Beretning fra en eller flere af Det Danske Spejderkorps kredsrepræsentanter i Friluftsrådet Sydfyn.

Simon sidder nu i Friluftsrådets bestyrelse som repræsentant for spejderne og Svendborg Kommune

i Friluftsrådet Sydfyn. Søg gerne midler fra Friluftsrådet (læs vedtægterne) - der er ikke ret mange,

der søger.

4. Orientering fra spejdercentre og arrangementer beliggende i divisionen (men som ikke

nødvendigvis høre under divisionen)

a. Thurøbund Spejdercenter:

Arbejder meget med de nye vedtægter i forhold til status som spejdercenter/fond. Holder

en uges sommerlejr til sommer. Mange nye medarbejdere. Seniorarrangement til efteråret.

b. Fyns Spejder og FDF Museum:

Hører til på Spejderborgen i Svendborg - repræsenterer alle spejderkorps og FDF som de

eneste i Danmark. Corona har holdt muséet lukket et stykke tid sidste år. Vil gerne holde

spejdermøder for grupperne, pris 25 kr pr pers (minimum 10 personer). Man kan blive

personligt medlem for 100 kr om året. Gruppemedlemskab koster 500 kr. om året.

Bestyrelsen består af tre personer og en suppleant. Er ikke blevet godkendt som

folkeoplysende forening. Har opsagt lejemål på Spejderborgen pr. 1.august, da det desværre

ikke kan løbe rundt. Afholder generalforsamling i kommende uge.

5. Orientering fra Fyns Blå Spejdere v. Margit Hansen og Claus Thorsted

Fyns Blå Spejdere støtter arrangementer, hvor der deltager både spejdere og ikke-spejdere. Andre

divisioner bruger pengene på støtte til kurser og internationale spejderoplevelser.

6. Orientering fra Spejdernes Fællesråd (ejere af Spejderborgen) v. Ib Buch Hansen. Regnskab

vedlægges som bilag

Se vedlagte bilag. Underskud skyldes træfældning, som er en engangsudgift. Har færre indtægter fra

august, da spejdermuseet har sagt deres lejemål op.



7. Beretning fra divisionens repræsentant i Thurøbund Hytteudvalg.

Bådebroen kræver vedligeholdelse. Dette bliver undersøgt. Der kommer ny flydebro senere på året.

Der bliver sat bom op, så man ikke kan køre ned til bådene uden at have nøgle til bommen. Nye

priser pga elstigninger. Ny formand.

8. Orientering fra Baden-Powell Fonden v. Ib Buch Hansen og Bodil Vagn Nielsen.

Ingen penge til fordeling til ansøgere i år, da en del af formuen står i obligationer. Måske skal

Lærkegrunden sælges.

9. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2021

Se vedhæftede regnskab. Margits kommentarer:

- Ekstraordinært stort tilskud fra Fyns Blå Spejdere.

- BRO-kursus - der har været udgift til en foredragsholder, som ikke kunne afbestilles. Booker

vi hende igen til et nyt arrangement, modregnes dette beløb.

- Færre aktiviteter i divisionen og større tilskud fra Fyns Blå Spejdere giver et overskud (dette

har ikke været budgetteret).

Regnskabet er godkendt.

10. Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år 2022 og fremlæggelse og

godkendelse af budget for 2023

Se vedhæftede budget.

Budgettet er godkendt.

Budgettet er ændret jf. indkomne forslag.

11. Vedtagelse af kontingent for det kommende år

10 kr. pr. medlem (uændret). Dette er vedtaget.

12. Behandling af indkomne forslag - Forslag, der ønskes behandlet, skal sendes til

brodivision@gmail.com SENEST tirsdag den 13/04 2022.

a. Forslag om pulje til internationale spejderoplevelser (stillet af Margit Hansen, Incaspejderne

Sydfyn). Ændring: Divisionsledelsen fastsætter to ansøgningsdatoer og udarbejder kriterier

for ansøgninger. Divisionsrådet opfordrer divisionsledelsen til at tilgodese flest mulige.

Forslaget med ovenstående ændringer er vedtaget. Budgettet ændres med en ekstra

udgift på 10.000 kr. jf dette forslag.

b. Forslag om tilskud til lederne til sommerlejre 2022 (stillet af divisionsledelsen).

Forslaget er vedtaget. Budgettet ændres med en ekstra udgift på 22.500 kr jf dette forslag.

c. Forslag til fremtidsplaner til Spejderborgen (stillet af Spejdernes Fællesråd).

Forslaget er udformet, før Spejdermuséet opsagde sit lejemål. Spejdernes Fællesråd har

møde med kommunen om 14 dage ift. mulighed for status som vandrehjem. Vedtægterne

for Spejderborgen skal ændres, hvis det skal lejes ud til ikke-spejdere.

Overvejelser:

- Er det til spejdere eller hr. og fru Danmark?

- Det er ikke nok at leje ud til spejdere, hvis det skal løbe rundt.

- Budget?

- Brandteknisk redegørelse er dyr.

- Fint med et sted, der kan give indendørs overnatning til de mindre spejdere.

- Er det med i overvejelserne at afhænde Spejderborgen?

- Bålhytte og shelter vil også kræve toiletforhold.

Forslaget vedtages ikke, men Spejdernes Fællesråd i samarbejde med divisionsledelsen

arbejder videre med forslaget: Budget, toiletforhold, tilladelser/krav, muligheder for

fondssøgning, vedligehold osv.

13. Vedtagelse af udviklingsplan 2022-2024

Udviklingsplanen er godkendt.
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14. Fastsættelse af antal pladser i divisionsledelsen.

a. Divisionsledelsen foreslår 2 Divisionschefer, 1 kasserer, 4 ledelsesmedlemmer. Dette er

godkendt.

15. Valg af en eller to divisionschefer, divisionskasserer og øvrige medlemmer af divisionsledelsen (valg

gælder for 2 år).

Divisionschefer.

● Simon Krogh-Nielsen, på valg - villig til genvalg. Han er valgt.

● Mia Thorsted Jørgensen, ikke på valg.

Divisionskasserer.

● Birgitta Riis, - ikke på valg.

Divisionsledelsesmedlemmer.

● Mads Friis Jørgensen, på valg - villig til genvalg. Han er valgt.

● Mette Aadahl, på valg - villig til genvalg. Hun er valgt.

● Bjørn Bøtker, ikke på valg.

● Irene Bøtker, villig til valg. (stiller op for et år) Han er valgt.

Divisionsledelsen er dermed uændret.

16. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant (gælder for en etårig periode)

Revisor.
● Peer Møller Taasinge, på valg – villig til genvalg. Han er valgt.

Revisorsuppleant.
● Anna Nyboe Sommer, på valg – villig til genvalg. Hun er valgt.

17. Valg af Bro Divisions 2 medlemmer i Baden-Powell fonden (valg gælder for 1 år).

● Ib Buch Hansen, på valg – villig til genvalg. Han er valgt.

● Bodil Vagn Nielsen på valg – villig til genvalg. Hun er valgt.

18. Valg af Divisionens 4 medlemmer til Fyns Blå Spejdere (valg gælder for 1 år).

● Margit Hansen, på valg – villig til genvalg. Hun er valgt.

● Claus Thorsted, på valg – villig til genvalg. Han er valgt.

● Mia Thorsted Jørgensen, ikke på valg. (DC ikke på valg).

● Simon Krogh-Nielsen, ikke på valg. (DC ikke på valg).

19. Valg af divisionens repræsentant i Thurøbund Hytteudvalg (valg gælder for 2 år).

● Tom Acker, ikke på valg.

20. Divisionsrådet indstiller til divisionsledelsen følgende medlemmer til Spejdernes fællesråd (min. 3,

ellers ulige antal, (valg gælder for 2 år)).

● Ib Buch Hansen, ikke på valg.

● Villy Hansen, på valg – villig til genvalg. Han er indstillet.

● Jens Larsen - opstiller. Han er indstillet.

● Gitte Thomsen - træder ud

21. Eventuelt

- Husk at søge de 2000 pr gruppe til PR-arrangementer. Se vedhæftede ansøgningsskema.

- Mia stopper som DC til næste divisionsrådsmøde.

- Jette, Thurø: Thurø gruppe har fået lavet et “lykkehjul” med verdensmålene, som de gerne

låner ud.
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- Claus, Rudkøbing: Repræsentantskabsmøde i Egebjerg. Kan man som division overveje at

låne Egebjerghytten penge til mellemfinansiering som alternativ til, at de skal betale stort

for at låne pengene i banken? Til videre overvejelse.

- Mia, DC: Brug gerne divisionens instagramprofil (bro.division). Det er et godt sted at få fat i

de unge. Tag fat i Mia for at få koden.

- Alberte, Korpsledelsen: Hvad arbejder vi med i korpset - flere spejdere, styrke

spejderarbejdet, effektiv basis. Spejdernes Lejr, tilmeldingsfrist 1.maj. Nye vedtægter.

Udviklingsplanen fortsætter sandsynligvis med små rettelser. Fokus på kurser - flere og

kortere. Sov ude-arrangement 27.august. Sciencepirater - nyt programmateriale. Nye

spejdergrupper. Woop har fået en grundig omgang digital førstehjælp - den fungerer.

Opfordring til at tage på kurser.

4


